
Interview Jan Struijs 

Jan Struijs maal<t zich 
zorgen over strijd tegen de 
georganiseerde misdaad: 
'De naïviteit l<omt terug' 

Vakbondsman Jan Struijs zette zich in voor mentale 
problemen bij agenten en vocht tegen racisme en 
discriminatie binnen de politie. Nu gaat de rode 
commissaris na 44 jaar met pensioen. 'De politie is 
politieker geworden.' 

Stefan Keukenkamp 1 december 2023 

p de tafel in het kantoor van de Nederlandse 

Politiebond (NPB) in Baarn ligt een handgeschreven 

kaartje. De afzender is voonnalig top111an van het 

Openbaar Ministerie Gerrit van der Burg. Jan Struijs 

haalt het kaartje uit de enveloppe. "Je bent een geweldige vent", 

citeert Struijs de oud-topn1an. "Ik krijg veel kaartjes. Ook van 

burgers trouwens. Die zeggen dan: 'Ik vond u echt een goede 

politiebaas'. Mensen zien n1ij als een soort korpschef, terwijl ik 

n1aar de voorzitter ben van een vakbond." 



Struijs (1961) geniet daar stieke111 wel van. 
Zeven jaar lang stond hij aan het roer van de 
NPB, n1et 29.000 leden de grootste 

Struijs (1961) geniet daar stiekem wel van. Zeven jaar stond hij aan het 
roer van de NPB, met 29.000 leden de grootste politievakbond van 
Nederland. Hij werd het gezicht van de politie aan talkshowtafels en in de 
Tweede Kamer. Niet zelden viel het land over hem heen door ferme 
uitspraken als 'Nederland is een narcostaat 2.0 geworden'. 

Na bijna 44 jaar bij de politie gaat Struijs met vervroegd pensioen. Hij 
stopt na een glansrijke carrière die in 1980 begon bij de gemeentepolitie 
in Rotterdam. Daarna werd Struijs leidinggevende, en later onder meer 
aanjager van innovatie binnen de Politieacademie. Vanwege zijn 
progressieve opvattingen kreeg hij al snel de bijnaam 'de rode 
commissaris'. 



U vertrekt op een saillant mo1nent, Z-O kort na de verkiezingen. 

Hoe laat u de politie achter? 

"Voor nüj is het belangrijkste issue: hoe houden ,ve de boel bij 

� 
elkaar? Politie1nensen die nüj bellen geef ik het advies 0111 zich als 

verbinder op te stellen en neutraliteit uit te stralen. Deze 111oeilijke 

verkiezingsuitslag zorgt voor verdere polarisatie en tegenstellingen 

die per definitie leiden tot een vorn1 van onveiligheid. Dit gaat 

den1onstraties opleveren, gedoe, onrust en het leidt niet tot 

oplossingen." 

U bent 1vel erg pessimistisch. De PVV is de grootste, de partij die 

wil dat de politie er 10.000 agenten bij krijgt. Dat is toch goed 

niemvs? 

"Nee, ik ben niet optin1istisch. De PW heeft nüj, net als veel 

andere partijen, gebeld 1net de vraag ,vaaraan een toeko1nstige 

regering prioriteit 111oet geven. Ik heb ze 111aar gelijk gezegd dat de 

Politieacade1nie per jaar 111axilnaal 2100 agenten kan opleiden, en 

dat elk jaar 2500 agenten uit de organisatie stro1nen. 

"Ik heb hen drie prioriteiten 111eegegeven. Als eerste de 

georganiseerde nüsdaad en de uitbreiding van het stelsel bewaken 

en beveiligen. Het tweede is venvarde personen die 1üet 111eer in de 

gevange1üs terecht 111oeten kon1en, 111aar in de zorg. En drie: 111eer 

inzetten op internationale san1en,verking." 
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